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Protokół nr 8/19
z posiedzenia

Komisji Edukacji, Kultury i Sportu
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
w dniu 20 sierpnia 2019 r.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia (godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków
komisji dokonał przewodniczący komisji Andrzej Kopacki. Przewodniczący stwierdził, że
zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta
Kędzierzyn-Koźle są prawomocne. W chwili stwierdzania prawomocności obrad, przebywało
6 radnych (lista obecności radnych w załączeniu do protokołu). W trakcie posiedzenia komisji
doszli pozostali radni. Obrady rozpoczęto 20 sierpnia 2019 o godz. 16:00, a zakończono
o godz. 17:01 tego samego dnia. Obrad Urzędu Miasta. Obrady miały miejsce w sali Urzędu
Miasta (pok. 229).

W posiedzeniu wzięło udział 8 członków. Obecność członków komisji – wg załączonej listy
obecności.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
1. Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych

i społeczno-gospodarczych;
2. Bożena Jankowska – kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania;
3. Wojciech Niewiadomski – zastępca kierownika Wydziału Organizacyjnego.

Ad 2.
Przyjęcie porządku obrad.

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 7/19 z dnia 18 czerwca 2019 r. godz. 16.00
4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie powołania

Młodzieżowej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle i nadania jej Statutu.
5. Stan przygotowań placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 2019/2020.

Wyniki naborów do szkół i przedszkoli na rok szkolny 2019/2020 - temat wynika
z planu pracy.

6. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
7. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, że w dniu 19.08.2019 r. prezydent
miasta przekazała projekt uchwały z prośbą o wprowadzenie go pod obrady komisji
branżowej oraz najbliższej Sesji Rady Miasta: projekt uchwały zmieniający uchwałę w
sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość i szczegółowe warunki przyznawania
nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz
niektórych innych składników wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i
przedszkolach prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle,
jako punkt 5.



2

Głosowano w sprawie:

wprowadzenie do porządku obrad: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie
ustalenia Regulaminu określającego wysokość i szczegółowe warunki przyznawania
nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy
oraz niektórych innych składników wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i
przedszkolach prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle. Przewodniczący zaproponował
wprowadzenie ww. projektu uchwały jako punkt 5, a kolejne punkty ulegają przesunięciu.

Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (5)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
NIEOBECNI (3)
Katarzyna Dysarz, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz

Kolejno przewodniczący komisji Andrzej Kopacki, poddał pod głosowanie przyjęcie
poszerzonego porządku obrad.
Głosowano w sprawie:
Przyjęcie poszerzonego porządku obrad.
Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (5)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
NIEOBECNI (3)
Katarzyna Dysarz, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz

porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco.
3. Przyjęcie protokołu nr 7/19 z dnia 18 czerwca 2019 r. godz. 16.00
4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie powołania

Młodzieżowej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle i nadania jej Statutu.
5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie ustalenia

Regulaminu określającego wysokość i szczegółowe warunki przyznawania
nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki
pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w
szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle

6. Stan przygotowań placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 2019/2020.
Wyniki naborów do szkół i przedszkoli na rok szkolny 2019/2020 - temat wynika
z planu pracy.

7. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
8. Zakończenie obrad.

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 7/19 z dnia 18 czerwca 2019 r.
Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, że protokół został wysłany
wszystkim członkom komisji na pocztę elektroniczną oraz został zamieszczony na portalu
eSesja.pl. Nikt nie wniósł uwag do protokołu. Zapytał, czy obecnie ktoś zgłasza jakieś
zastrzeżenia do projektu protokołu nr 7/19, wobec ich braku, poddał pod głosowanie protokół
nr 7 z dnia 18 czerwca 2019 r.
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Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu nr 7/19 z dnia 18 czerwca 2019 r..
Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (5) Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Michał Nowak, Ireneusz
Wiśniewski
NIEOBECNI (3) Katarzyna Dysarz, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz

Komisja Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 5 głosów ,,za’’
(bez uwag) przyjęła protokół nr 7/19.

Ad 4.
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie powołania
Młodzieżowej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle i nadania jej Statutu (projekt uchwały
stanowi załącznik do nin. protokołu) .

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki otworzył dyskusję w sprawie.

Radny Michał Nowak zgłosił wniosek do ww. projektu uchwały:
Wnoszę o dokonanie następujących zmian w § 1 projektu uchwały:

1) wnoszę o konsekwentne stosowanie definicji legalnych lub definiowania pełnymi

określeniami w „słowniczku” do uchwały (§ 1), tzn. albo np. należy przez to rozumieć osobę

wyznaczoną przez Prezydenta oraz osobę wyznaczoną przez Radę Miasta do współpracy z

Zarządem, albo należy przez to rozumieć nieobecność radnego Młodzieżowej Rady Miasta

Kędzierzyn-Koźle na sesji Młodzieżowej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle...;

2) wnoszę o stosowanie myślników zamiast łączników w „słowniczku” (§ 1 pkt 1

uchwały zmieniającej) oraz § 1 pkt 13 uchwały zmieniającej;

3) w § 2 ust. 2 otrzymuje brzmienie: Młodzieżowa Rada jest reprezentacją

o charakterze konsultacyjnym uczniów szkół położonych na terenie gminy.;

4) § 9 pkt 5 otrzymuje brzmienie: 5) przedstawianie opinii w sprawach dotyczących

młodzieży przedłożonych przez organy gminy;;

5) § 17 pkt 3 otrzymuje brzmienie: 3) zapewnienie sprawnej współpracy Młodzieżowej

Rady z organami gminy oraz koordynatorami;;

6) § 19 ust 1 otrzymuje brzmienie: Młodzieżowa Rada może powoływać ze swego

grona komisje problemowe bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej połowy

statutowego składu Młodzieżowej Rady.;

7) w § 1 pkt 13 uchwały zmieniającej dodaje się kolejną literę o brzmieniu: „miasto

Kędzierzyn-Koźle” lub „gmina Kędzierzyn-Koźle” – zastępuje się odpowiednio użytymi w

odpowiednich przypadkach wyrazami „miasto” lub „gmina”;

8) dodaje się punkt zmieniający § 9 pkt 9 na treść: 9) proponowanie zmian w statucie.;
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9) dodaje się punkt zmieniający § 12 ust. 1 na: Wyboru Zarządu złożonego

z Przewodniczącego, dwóch Wiceprzewodniczących i Sekretarza dokonuje Młodzieżowa Rada

na pierwszym posiedzeniu.

Ponadto wniósł o wykreślenie z projektu uchwały zmieniającej § 2.

Wojciech Niewiadomski poinformował, że urząd odniesie się do zgłoszonego wniosku.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki zaproponował opiniowanie ww. projektu uchwały
za miesiąc, do czasu pozyskania odpowiedzi na wniosek.

Wojciech Niewiadomski poinformował, że projekt uchwały musi zostać przyjęty we sierpniu
br.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poddał pod głosowanie wniosek radnego Michała
Nowaka.

Głosowano wniosek w sprawie:
wniosek radnego Michała Nowaka do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie
powołania Młodzieżowej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle i nadania jej Statutu (pisemny
wniosek stanowi załącznik do nin. protokołu)
Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
PRZECIW (1)
Jacek Król

Kolejno przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poddał pod głosowanie komisji projekt
uchwały zmieniający uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Kędzierzyn-
Koźle i nadania jej Statutu wraz z wnioskiem radnego Michała Nowaka.

Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle i nadania jej Statutu wraz z wnioskiem radnego Michała
Nowaka.
Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (7) Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Jacek Król

Komisja pozytywnie (7 głosów ,,za”, 1 głos ,,wstrzymujący się”) zaopiniowała ww. projekt
uchwały wraz z wnioskiem radnego Michała Nowaka.
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Ad 5.
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie ustalenia Regulaminu
określającego wysokość i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków:
za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych
składników wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach
prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle (projekt uchwały stanowi załącznik do nin.
protokołu).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki otworzył dyskusję w sprawie.

Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych i
społeczno-gospodarczych, poinformował, że przedkładają radnym obligatoryjne rozwiązanie,
zgodnie z zapisami nowo przyjętej ustawy, że ,,Nauczycielowi, któremu powierzono
sprawowanie funkcji wychowawcy klasy oraz nauczycielowi opiekującemu się oddziałem
przedszkolnym przysługuje dodatek funkcyjny z tytułu sprawowania funkcji wychowawcy
klasy, oddziału przedszkolnego w wysokości 300 zł miesięcznie. W uchwale jest zapis, ,,nie
mniej niż 300 zł”. Na część środków gmina otrzyma zwiększoną subwencję. Treść uchwały
została uzgodniona ze związkami zawodowymi, opinia związków zawodowych jest
pozytywna. Podjęcie uchwały spowoduje wzrost środków na wypłatę zwiększonych
dodatków funkcyjnych za wychowawstwo o ok. 199 tys. zł. Podziękował radnym, za
wyprowadzenie pod obrady ww. projektu uchwały.

Radny Jacek Król zapytał czy podejmowana uchwała jest obligatoryjna względem ustawy,
skoro kwota nie zmienia się. Zapytał czy gmina zastanawiała się czy tworzyć i podejmować
ww. uchwałę, skoro uchwała jak wspomniał jest obligatoryjna względem ustawy.
Gdyż nadzór Wojewody Opolskiego, tam gdzie występuje powielanie treści ustawy, zauważa
takie niepotrzebne uchwały, które wynikają i tak z mocy ustawy? Bez sensu są uchwały, które
powielają z mocy prawa, treść ustawy.

Prezydent miasta Wojciech Jagiełło poinformował, że w tym przypadku nie zachodzi taka
sytuacja. Gdyż ustawodawca dał możliwość przyznania innej kwoty, gmina nie powiela
kwoty, gdyż w ustawie wymieniono kwotę ,,nie mniejszą niż 300 zł”. Gmina ma obowiązek
tę uchwałę podjąć. Gdyby w ustawie wskazano dokładnie kwotę 300 zł, wówczas można by
było nie podejmować uchwały.

Radny Jacek Król poruszył kwestię dot. przedszkoli.

Prezydent miasta Wojciech Jagiełło poinformował, że rozporządzenie dot. przedszkoli,
zostanie podpisane z końcem sierpnia br. i wprowadzi bardzo duży chaos i galimatias. Będzie
kłopot z interpretacją zapisów. Gdyż do tej pory, oddział przedszkolny (w czasie
obowiązywania uchwały) był traktowany jak klasa, (zgodnie z orzeczeniem i wyrokiem
sądów administracyjnych), niestety w rozporządzeniu jest inny zapis. Będzie problem
w interpretacji zapisów.

Wobec wyczerpania dyskusji w tym temacie przewodniczący komisji Andrzej Kopacki
poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały.
Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia Regulaminu
określającego wysokość i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków:
za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych
składników wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach
prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle.
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Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski

Komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 6.
Stan przygotowań placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 2019/2020. Wyniki
naborów do szkół i przedszkoli na rok szkolny 2019/2020 - temat wynika z planu pracy.
(informacja stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki otworzył dyskusję w sprawie.

Bożena Jankowska zgodnie z przygotowaną informacją pisemną, poinformowała o
trwających pracach remontowych i inwestycyjnych w placówkach oświatowych.
Przeprowadzono rekrutację do przedszkoli, wszystkie chętne dzieci zostały przyjęte, w
przedszkolu w Koźlu jest jeszcze kilka wolnych miejsc, z dodatkowej rekrutacji przyjęto
ok.53 dzieci. Nabór do szkół podstawowych na rok szkolny 2019/2020 odbywał się za
pomocą elektronicznego systemu rekrutacji. Skorzystano z I etapu programu przedszkolnego
,,Podniesienie jakości i zakresu usług edukacyjnych placówek”, ale od 1 września 2019 r.
będzie realizacja II programu przedszkolnego ,,Podniesienie jakości i zakresu usług
edukacyjnych placówek szkolnych”, dzięki programowi bardzo dobrze doposażone są
przedszkola, zapewniają sobie sprzęt, łącznie z wirtualnymi dywanami, a od stycznia br. trwa
również projekt ,,Szkoła - Podniesienie jakości i zakresu usług edukacyjnych placówek”,” z
nastawieniem na przedmioty matematyczne i przyrodnicze, geografii. Dużo środków jest
przeznaczonych na szkolenia nauczycieli i doposażenie pracowni w sprzęty.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki zapytał o przeprowadzony nabór w tym roku.

Bożena Jankowska poinformowała, że nabór jest podobny jak w latach poprzednich, nabór
jest zadawalający. Obecnie opracowuje raport, który przekaże radnym w październiku,
wskazujący, że nabór jest zadawalający.

Radna Katarzyna Dysarz zapytała czy jest odpowiednia kadra nauczycieli, zapytała o liczbę
nauczycieli tracących etat i liczbę godzin. Gdyż odszedł cały jeden rocznik. Obawia się braku
młodych nauczycieli z powodu niskiej pensji, a większość nauczycieli jest w średnim wieku.
Problem jest jak zachęcić młodych nauczycieli.

Bożena Jankowska poinformowała, że tylko czterem nauczycielom zostało wręczone
wypowiedzenie lecz wszyscy znaleźli pracę w przedszkolach i jako nauczyciele nauczania
początkowego. Również z innych gmin dzwonią dyrektorzy i szukają nauczycieli
przedmiotów na kilka godzin, wiec nauczyciele którzy utracili godziny, mogą wypracować je
w innych szkołach. Brakuje nauczycieli przedszkoli i nauczania początkowego. Jest problem
ponieważ młodzi nauczyciele odchodzą z zawodu, zwalniają się, ponieważ zarabiają mało.
Inne gminy zachęcają młodych nauczycieli dodatkiem motywacyjnym w wysokości 800 zł
m-c. Obserwują, że od kilku lat brakuje młodych nauczycieli.

Radny Ireneusz Wiśniewski zapytał o ilości ograniczonych etatów.
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Bożena Jankowska poinformowała, że w maju br. ograniczono etaty 16 nauczycielom, lecz
na chwilę obecną połowa z nich już ma całe etaty, do dnia 4 września br. dyrektorzy szkół
muszą przekazać aneksy, wtedy pozna się dokładną liczbę nauczycieli z ograniczonymi
etatami.

Radny Jacek Król poinformował, że wzorem innych gmin nauczycieli młodych najlepiej
zachęcić wysokim dodatkiem motywacyjnym. Należy docenić również pozostałych
nauczycieli przez wyższą pensję, żeby nie było problemów z nauczycielami i chętnie będą
pracować w szkołach a nie w firmie prywatnej. Zapytał o szkołę PSP nr 9 w klasie nr 4, są
dwa odziały, zapytał o ich liczebność. Poprosił aby na stronie nr 3 ,,w tabelce prosił o
podsumowanie poszczególnych kolumn.

Bożena Jankowska wyjaśniła, że w szkole PSP nr 9 zostanie utworzona klasa mistrzostwa
sportowego w pływaniu z 14 uczniami.

Radna Hanna Białas zapytała o wsparcie psychologiczne w szkołach, czy w każdej szkole są
psycholodzy.

Bożena Jankowska wyjaśniła, że w dużych szkołach PSP nr 12,9,11 psychologowie są, ale nie
na cały etat, w pozostałych szkołach pracują pedagodzy. Jest współpraca pomiedzy szkołami,
kiedy potrzebne jest wsparcie psychologiczne, to psycholodzy przychodzą. Szkoły między
sobą wymieniają się pomocą.

Wojciech Jagiełło – prezydenta miasta poinformował, że gmina do wydatków związanych
z oświatą dopłaca 52%. Gdyby państwo dopłacało do wszystkich wydatków związanych ze
szkołą czyli do wynagrodzenia stanowiącego 80 % kosztów, wówczas gmina mogła by
dopłacać do dodatkowych zajęć i psychologa. A niestety subwencja oświatowa jest dziwnie
skonstruowana, co powoduje, że gminom ciężko jest opłacić dodatkowe zajęcia. W małych
szkołach, na wsiach, gminy nie muszą szkół utrzymywać, ponieważ subwencja pokrywa
wszystkie wydatki. W mieście na prawach powiatu, subwencja również pokrywa wszystkie
wydatki. A Kędzierzyn-Koźle jest miastem, nie będącym na prawach powiatu, co przedkłada
się, że dodatkowe formy wparcia np. psychologowie, muszą być ograniczone. Gmina
Kędzierzyn-Koźle wykazuje troskę o uczniów, lecz brakuje finansów.

Radna Grażyna Filipowicz zapytała o tabelę nr 3 i nr 1. W Szkole Podstawowej nr 16 będzie
jedna klasa I przy liczbie uczniów 21, a w Szkole Podstawowej nr 10 będą dwie klasy I,
przy liczbie uczniów 10.

Bożena Jankowska wyjaśniła, że jest to pomyłka, będzie tylko jedna klasa I w Szkole
Podstawowej nr 10.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, że komisja zapoznała się i przyjęła
ww. informację.

Ad 7.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Przewodniczący Andrzej Kopacki zaproponował kolejny termin komisji w dniu 17 września
2019 r. (wtorek) o godz. 16:00 w sali obrad Urzędu Miasta (pok. 229) ul. Piramowicza
32 w Kędzierzynie-Koźlu.
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Ad 8.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący Andrzej Kopacki podziękował za aktywne uczestnictwo w posiedzeniu
i o 17:01 zamknął obrady Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI

Andrzej Kopacki
Protokołowała

Anna Dworaczek


